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Luhtilaukkaajat 1970 - 1979

Lihasvoimalla tolppaa suohon 

Talkootyöllä oma rata 
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LL syntyi, hiipui, kunnes oma rata nosti...

Päiväämättömän LL:n perustamiskirjan ovat vuonna 1970 allekirjoittaneet: 
?, Pertti Timonen, Aulikki Norometsä, Raija Timonen, Elina Saario, Tuula 
Pasanen. Kuka on ensimmäinen?

Selaillessani vuoden 1970 Kotiliesikoos-
tetta maaliskuun lehden kansi iski, kun 
Luhtilaukkaajien syntyä olin jo jonkin 
aikaa pohtinut. Kansi johdatti ajatukseni 
uuden syntymään...

Mutta mistä löytyisi edes tiedonmuru-
ja, kun alkuperäisiä perustajia ei löydy...

Päiväämättömän perustamiskirjan on 
vuonna 1970 allekirjoittanut kuusi henki-
löä. Minä päivänä,  missä kuussa?

Myöhemmin tehtiin LL:n rekiste-
röintiä varten uusi perustamiskirja, se al-
lekirjoitettiin 15.8.1976. Allekirjoittajia 

silloin yhdeksän. Luhtilaukkaajat ry rekisteröitiin 
virallisesti 20.8.1976.

“Kilpailuja ei voinut järjestää kuin rekisteröity 
yhdistys”, toteaa Pentti “Pena” Örn. Oma rata oli 
siis silloin valmistunut ja avajaiskisat tulossa.

Kun LL:n alku piileksii hämärässä, oletta-
kaamme, että on kevättalvi 1970. Porukalla hih-
nassa salukia, afgaania, venakkoa, greyhoundia, 
whippetiä... Joku saa idean, perustetaan vinttikoi-
rakerho. 

Kerhon syntymisen faktajuurista en tiedä, 
enkä tietoa löydä. Mutta joku idean ker-
hosta on saanut ja muut innostuneet.

“Helsingissä oli HVK, Järvenpäässä 
Järvenpään vinttikoirakerho. Hyvinkääl-
tä kerho puuttui. Rataa ei ollut missään”, 
Pena tähdentää.

Yritän kirjoittaa saamistani ja löytämis-
täni tiedonmuruista. Toivottavasti Luhti-
laukkaajien arvokas, työntäyteinen historia 
edes vähän aukeaa nuoremmillekin polvil-
le.

Kunnioitan itse suuresti sekä aikai-
sempia että nykyisiä puurtajia.

Mirja Piranta
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Luhtilaukkaajat siis perustettiin 
13.6.1970. Läsnä olivat Raija ja Pentti 
Timonen, Tuula ja Matti Pasanen, Elina 
ja Pekka Saario, Maria Keskitalo ja Au-
likki Norometsä. 

Tuoreen yhdistyksen ensimmäiseksi 
puheenjohtajaksi valittiin Pekka Saario.

SVKL:n jäseneksi LL hyväksyttiin 
29.8.1970. LL:n motto: Pidetään haus-
kaa keskenämme.

Eli duunaillaan hyvässä hengessä iloi-
sin mielin ja joskus juhlitaan.

Alkuun pinnisteltiin pienellä joukolla. 
Kevätkokouksessa 1971 läsnäolijoilta pe-
rittiin jäsenmaksut välittömästi.

LL päätti ottaa yhteyttä Hyvinkään 
kaupunkiin, Hyvinkään Kennelkerhoon, 
Helsingin Vinttikoirakerhoon ja Suomen 
Greyhoundyhdistykseen. Yhteydenotot 
koskivat Hyvinkäälle mahdollisesti ra-
kennettavaa juoksurataa.

Saman vuoden syyskokouksessa pää-
tettiin anoa kaupungilta paikkaa radalle. 
Kun vastausta ei tullut, innostus loppui ja 
jäsenmäärä väheni. 

Tuleva moottori, Pertti “Pera” Pääläi-
nen oli jo mukana vuoden 1971 syysko-
kouksessa, sekä edelleen mukana Kilon 
radan rakentamisessa Espooseen.
Takkuaminen ei lannistanut
Luhtilaukkaajat kuihtui välillä niin pa-
hasti, että vain yksi henkilö maksoi jäsen-
maksua. Radan puuttuminen söi motivaa-
tiota.

Vuoden 1972 syyskokouksessa oli läs-
nä vain viisi henkilöä ja LL:n jäsenmäärä 
väheni edelleen.

Kaupungilta päätettiin kuitenkin anoa 
uudestaan avustusta 10.000 mk, tai soraa 

Tulossa suuri työ - oma rata vaati paljon 
ja koneita. Kerholla oli omia varoja vain 
164 mk. 

Näyttelymenestystä kerhoon tuli, eli 
jotakin iloistakin. Mukana kaksi kasvatta-
jaa, toinen Aulikki Norometsä menesty-
neine salukeineen.

Varsinaisen kriisin LL koki vuonna 
1973. Syyskokouksesta tuli ns. pakaste-
syyskokous. Läsnä neljä henkilöä ja sih-
teeri sekä anoi että sai eron. 

Yhden jäsenen SVKL-jäsenmaksu pää-
tettiin maksaa kerhon varoista, ettei Luhti-
laukkaajia eroteta Vinttikoiraliitosta.

Pertti Pääläinen muutti työn perässä 
Hyvinkäälle. Kun hän ja Tunkkarin Pek-
ka kerran menivät Kiloon harjoituksiin, ei 
ketään paikalla...

Silloin kaksikko päätti, että oma rata 
on saatava Hyvinkäälle. Järjestettiin he-
rätyskokous 17.6.1974, läsnä seitsemän 
henkeä. Loppukommentti: ”Innostus oli 
erittäin vähäistä”.

Radan puolesta palopuheen pitänyt 
Pertti ”Pera” Pääläinen valittiin siinä ko-
kouksessa LL:n puheenjohtajaksi. Vaikka 
into rataan ei kokouksessa syttynyt, Pera 
sanoi Pekan kanssa ottavansa kaupungilta 
selvää ratamahdollisuudesta.

Pera ja Pekka valtuutettiin ottamaan 
yhteyttä kaupunginpuutarhuri Erkki Me-
lajaan. 
”Talkootyö nähdään kaupngilla”
Hieman muutosta oli jo tulossa, mukaan 
tuli Mäkelää, Hyyryläistä, Rämöä Tunk-
karin Hannu ja Kaisa-Leena jne. Radasta 
alettiin puhua tosissaan. 

Lopulta radan moottori, Pera, sai uu-
teen porukkaan aitoa innostusta radan ra-
kentamiseen.
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Alkuun oli vaikeaa, 
kun väkeä oli niin vähän 
ja usko omiin kykyihin 
horjui. Mutta Pera uskoi 
ja toimi.

Kaupunginpuutarhu-
ri Erkki Melajan suun-
nitelma tehdä Sveitsin 
alueesta eläinpuisto oli 
mainio, ja rata sopi siihen 
kuvioon. 

Kun puutarhuri vielä 
hyvin saunotettiin, radal-
le saatiin paikka vanhalle 
suopellolle. Melaja myös 
antoi tärkeän ohjeen:

”Älkää koskaan lakatko tekemästä tal-
kootyötä! Talkootyö nähdään kaupungilla 

”Älkää koskaan lakatko 
tekemästä talkootyö-
tä! Talkootyö nähdään 
kaupungilla ja kau-
punki antaa apuaan 
mieluummin ihmisille, 
jotka eivät odota val-
mista, vaan tekevät it-
sekin jotakin.”  

                        Erkki Melaja 

ja kaupunki antaa apuaan 
mieluummin ihmisille, 
jotka eivät odota valmis-
ta, vaan tekevät itsekin 
jotakin.”  

Luhtilaukkaajien tar-
koitus oli saada oman 
radan perustustyöt alulle 
kesällä 1975. Puheen-
johtajana toimi Pertti 
Pääläinen, varapj. Hannu 
Tunkkari ja sihteeri Kai-
sa-Leena Tunkkari.

Vuoden alussa ker-
holla oli rahaa 30 mk. 

Alkoi armoton rahankeruu.
Varojen kartuttamiseksi järjestettiin 

juhlia ja arpajaisia rataa varten.    

Arvostan heittäytymistä, itsensä altiiksi panoa. En tiedä kuka ohjaa tuossa Can 
Can -tyttöjä. Juhlissa raha ratarahakirstuhun kilahti. Ei huono!
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Tällä kutsulla LL kutsui �-
vuotissynttäreilleen Paukun-
harjun majalle ��.9.�97� klo 
�0. Nähtiin Can Can -tytöt.
”Tarjoamme rapuja, virvok-
keita, salaattia, tanssia, sym-
patiaa...”
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Näin Luhtilaukkaa-
jien 5-vuotisjuhlis-
sa. Viihdyttäjinä 
Can Can -tytöt. 
Mitäpä sitä ei tekisi 
saadakseen  oman 
radan Hyvinkäälle.

Rakentaminen
 alkoi tosissaan
Kaupungille laitettiin 
anomuksia radantekoa 
varten. Alkoi näyttää 
lupaavalta. 

Kaupungin koneet 
tasoittivat suopeltoa.

LL:n  ensimmäisis-
sä ratatalkoissa hara-
voitiin pois valkojuu-
ria. Sitten kylvettiin 
nurmi, koska tekeillä 
nurmirata.

Pekka ja Pera oli-
vat erään aloittelevan 
(nykyisen monikan-
sallisen) yhtiön palve-
luksessa.

Yhtiö oli suopea 
ja tilasi omien tar-
peidensa lisäksi myös 
Luhtilaukkaajille. Eri-
laista rautaa radan tar-
peisiin alkoi kulkeutua 
radalle.

LL osti lautaa, la-
hosuojaa, nauloja ja 
ruuveja 2200 markal-
la. Laudat kyllästet-
tiin itse kastamalla ne 
Saarion uunitehtaan 
pihan altaassa.
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Radan aitatolppaa maahan 1975 Sulo Rämö (vas.), 
Pekka Saario ja Raimo Hyyryläinen. 

Kaisa-Leena Tunkkari muistaa Rajamäessä asu-
neen perustajajäsen Raimo Hyyryläisen koiria. ”Hä-
nellä oli kaksi afgaania ja yksi venakko. Musta afgaani 
oli tosi hyvä kilpajuoksija, Bagheera el Kandahar.”

Tutustutaan Peraan, koska meillä on rata

Sitten juntattiin lihas-
voimalla kaksimetriset 
tolpat maahan ja ruuvat-
tiin niihin laudat.

Talkoita pidettiin maa-
nantaisin ja torstaisin. 

Juoksuharjoituksia 
järjestettiin Kytäjän kar-
tanon pihalla. Elina Saa-
rio veti näyttelyharjoi-
tuksia Hakalan kentällä.

Luhtarit järjestivät 
myös näytösjuoksun 
Riihimäen Erämessuilla.

Vuonna 1975 jaet-
tiin ensimmäisen ker-
ran KOP:n lahjoittamat 
kiertopalkinnot juoksu- 
ja näyttelyharrastajille.

Vuoden 1975 kulut 
olivat 2745 mk, ja rahaa 
oli kassassa 104 mk. 

Syyskuiset 5-vuotis-
juhlat Paukunharjun 
majalla tuottivat 1900 
markkaa ja osallistujia oli 
80 eri puolilta Suomea. 

Hys! Tienestiä lisäsi 
täysin itse tehty booli.

Juhlien pääesiintyjinä 
hurmasivat LL:n Can 
Can -tytöt. 

Pertti ”Pera” Pääläinen, vuosien 1975-1977 puheenjohtaja, muisteli pals-
tallaan 20-vuotisjuhlavuoden lehdessä LL:n alkua. Poimin palstalta avain-
tapahtumia.

Peran oma vinttikoiraharrastus alkoi LL:n syntymävuonna. Hän lähti per-
heineen ostamaan englanninbulldoggin pentua, mutta perhe palasi kotiin 
Taifuuni Claudiuksen kanssa. Kapuksi kutsuttu koira olikin greyhound.
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Terveellä selällä Pera tanssi Can Can -tyttönä. 
Hän oli aina oiva moottori myös hauskanpidossa 
Luhtilaukkaajille lanseeraamansa moton mu-
kaan: Pidetään hauskaa keskenämme!
Joskus hän joutui olemaan ratatöissä ”pomona”, 
kun kipetynyt selkä ei kestänyt raskasta duunia.  
Pera (vas.), Pekka Tunkkari, Pekka Saario, Rai-
mo Hyyryläinen, Sulo Rämö.

Hannu Tunkkari on aloittanut Luhtilaukkaajissa vuonna 1974, Pentti “Pena” 
Örn vuonna 1976. Itse tulin mukaan vuonna 1985. Ensimmäinen LL:n 
puheenjohtaja oli Pekka Saario, vuoden 1975 kesästä Pertti Pääläinen, kol-
mas oli Antero Järvinen. 

Helsinkiläinen Pera oli siis ensin SGY:n jäsen ja mukana rakentamassa 
rataa Kiloon. Muutto Hyvinkäälle siinteli mielessä ja vinttikoirakerho, Luhti-
laukkaajat, innosti.

Kun hän pääsi sinuiksi Luhtareiden kanssa, kerran kokouksessa aikan-
sa kuunneltuaan hän piti palopuheen omasta radasta Hyvinkäälle. Into oli 
hänellä huipussaan saada rata uudelle asuinpaikkakunnalleen. Mikään ei 
häntä lannistanut, joten Pertti ”Pera” Pääläisen ansiosta Luhtilauk-
kaajilla on oma rata.



LL 1970 -1979
9

(Jo vuoden 1975 lopulla useat lehdet julkaisivat juttuja Luhti-
laukkaajien rakenteilla olevasta radasta. Tässä yksi esimerkki.)
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Rantasipissä kivaa, esiintymässä starojen joukossa myös LL:n Can Can 
-tytöt. Oletan radanrakennusrahaston karttuneen tuolla heittäytymisellä. 
Huumorintajuiset pojat!
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Yhteishengessä 
voimaa

Kun rata valmistui, ker-
ho kasvoi 10 - 15 jäse-
nen yhdistyksestä aivan 
toisenlaisiin lukemiin.

Pera valittiin myö-
hemmin myös Vinttikoi-
raliiton puheenjohtajaksi 
ja harrastuksesta tuli 
lähes työ; LL:n puheen-
johtaja, Kennelliiton 
valtuuston jäsen, Vint-
tikoiran päätoimittaja, 
painaja, postittaja ym.

Luhtareiden pu-
heenjohtajaksi valittiin 
Antero Järvinen, mikä 
helpotti Peran harrastus-
työtaakkaa.

Vuoden 1976 alussa 
kassassa oli rahaa 103 
markkaa. Kun LL:n 5-vuotisjuhlat edel-
lisvuonna tuottivat niin hyvin, Luhtarit 
päättivät pitää alkuvuodesta juhlat samal-
la formaatilla. 

Tuotto silloin 800 markkaa. Yhteiset 
juhlat tiivistivät yhteishenkeä ja ruokkivat 
motivaatiota rakentaa rataa.

Elokuussa Luhtilaukkaajat rekisteröi-
tiin yhdistysrekisteriin.

Pekka Tunkkari rakensi talvella lähtö-

Mystiikan verhoa-
malla Paukunhar-
jun hiihtomajalla 
salaperäinen itä-
mainen maailma 
maaliskuussa �97�. 
Kivaa & varoja ra-
dan rakentamiseen.

kopin (nykyiset 280:n kopit), rakkaudesta 
harrastukseen, eli maksutta Luhtareille.

Puuhaa riitti. Ahkerat jatkoivat kesällä 
aidan viimeistelyä. Rakennettiin maalite-
line ja aloitettiin vetotornin rakentami-
nen. 

Ihan ensin talkoolaiset purkivat erään 
Konelaisen rivitalotyömaalta vanhan sau-
nan. Siitä saatiin materiaalia vetotornin 
runko-osiin.
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Luhtilaukkaajien radan ava-
jaiskilpailut koettiin lainaka-
lustolla 4.9.1976. 

Vetotorni oli vielä kesken-
eräinen, eikä ollut sähköä. Oli 
vain aidattu alue, yksi lähtö-
koppi ja ajanottoteline, siinä 
istuen ajanottajat käyttivät 
sekuntikellojaan.

Riihimäen varuskunnasta 
lainattiin aggregaatti. Kes-
keneräisessä tornissa oli jo 
oma vetolaite. 

Viehe kulki trissojen avulla 
ja palautus tapahtui mootto-
ripyörällä. Harjoituksissa vie-
he palautettiin kävellen rata 
ympäri. Lehtitietojen mukaan 
avajaiskilpailuissa oli katsojia 
noin 300.

Paikalliset lehdet julkaisi-
vat juttuja vinttikoiraradasta 
ja kilpailuista. Se oli silloin 
Hyvinkäällä aivan uutta ja 
erikoista toimintaa.

LL hyväksyttiin Hyvin-
kään kennelpiirin jäseneksi 
30.11.1976. LL myi jäsenilleen 
makaronia koiranruuaksi.

Loppusyksyllä oli taas aika 
pitää hauskaa yhdessä. LL 
järjesti Paukunharjun majalla 
Muinaissuomalaisen illan 6-
vuotisen olemassaolonsa kun-
niaksi vanhaan suomalaiseen 
tapaan..

Tottakai itämaiseen iltaan kuului LL-haaremi.

Sheikki-Peralle juomaa.

Vauhti päällä itämailla, kun yhdessä hauskaa 
pidettiin. (Myöhemmin tapahtui Arolammilla.)

Radan
avajaiskisat
lainakalustolla
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Avauskilpailut al-
kamassa. ELL
-tarkastus.
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Afgaanit matkaan ensikisassa Hyvinkään radalla 4.9.1976.

Trissaviehe palautettiin kisoissa moottoripyörällä. Hommassa Pekka Tunk-
kari. Jouko Huovinen hakemassa salukiaan.
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Halusin laittaa nä-
kyviin pj:n terveiset 
avauskisojen käsi-
ohjelmasta.

Syksyllä 6-vuotias 
yhdistys vietti iloisen 
muinaissuomalaisen 
illan Paukunharjun 
majalla.

Radan rakentami-
nen oli rankkaa, yh-
teiset juhlat auttoivat 
jaksamaan.

LUHTILAUKKAAJAT ry: puolesta haluan lausua parhaimmat kiitok-
semme Hyvinkään kaupungille siitä suurenmoisesta avusta, jota olemme 
saaneet suunnitellessamme ja rakentaessamme tätä juoksurataa.
Ilman kaupungin tukea emme olisi voineet kokoontua Teidän kanssanne 
viettämään syyskuista lauantaipäivää vinttikoirajuoksujen merkeissä.
LUHTILAUKKAAJAT ry
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Vuoden 1977 alussa kerholla oli varoja 
3014 mk. Vetotorni valmistui kaudeksi 
1977 ja naruvetolaitteen talkoolaiset ra-
kensivat niin, että systeemi olisi myöhem-
min muutettavissa kiinteäksi vetolaitteek-
si.

Toinen talven projekti oli ajanotto-
kellon rakentaminen. Tunkkarin Pekka 
aloitti kolmen ajanottolaitteen rakennus-
työn. Yhden niistä LL myi Turkuun TVK:
lle ja toisen Ouluun OSVKH:lle.

Luhtilaukkaajat järjesti kolmet rataki-
sat ja iltakilpailut pidettiin elokuussa. 

SM-kilpailuja kävi elokuussa katso-
massa 1000 henkilöä, kertoo vanha kir-
jaus. Lehdissä julkaistiin näyttäviä ennak-
kojuttuja SM-kisoista.

Ajanottolaitteilla tuloja

Elokuisissa SM-kisoissa nähtiin noin 
1000 katsojaa. Laji oli yhä uutta ja 
erikoista Hyvinkäällä.

Ensimmäinen rataremontti myös aloi-
tettiin, kallistettiin kaarteita. Viimeiset 
syyskuun kilpailut, eli Apu-cup 18.9.1977 
siirrettiin rataremontin takia Kiloon.

Koska moottoripyörää tarvittiin tris-
savieheen palautuksessa, LL osti mootto-
ripyörän.

Hyvinkään kaupungille LL laittoi 
23.11.1977 päivätyn anomuksen, että sai-
si rakentaa varasto- ja toimistotilat.

Syksyllä alkoi myös vetolaite kakko-
sen rakentaminen. Radalle kannettiin 400 
metriä palkkia ja alettiin sorvata tarvitta-
via osia.
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Kaikki tieto jä-
senille kulki jä-
senkirjeillä, työ-
tä vaati senkin 
kirjoittaminen 
ja lähettäminen.

Luhti lauk-
kaajat järjesti 
syksyn alkaes-
sa kerhoiltoja 
KOP:n kerho-
huoneessa.

Luhti lauk-
kaajat avusti 
HVK:ta 100 
markalla.
Paukunharjulla 
juhlittiin jälleen, 50-luvun tyyliin. Tili-
kauden alijäämä 475 mk.

Joulukuussa 1977 LL juhli 1950-lu-
vun tyyliin. 

LL:n toimintakertomus 1978 on en-
simmäinen, johon 1970–79 kansiossa tör-
mäsin, kun alusta aloitin. Siksi otteita siitä 
heti alkuun. 

Poimintoja toimintakertomuksesta: 
Puheenjohtajana toimi Antero Järvinen, 
varapj. Pertti Pääläinen.

Lisäksi hallituksessa: varainhoitaja 
Niini Ollila-Keinänen, siht. Airi Säe, vars. 
jäsenet: Elina Saario, Pentti Örn, Pekka 
Tunkkari, Raimo Mäkelä, Leif Sjöholm. 
varajäs: Juha Keinänen ja Airi Säe.

Jäsenmäärä vuoden lopussa 38; varsi-
naisia 21, perhejäseniä 14, nuorisojäseniä 
3.

Tilikauden voitto 4343,88 mk
Kun nettiä ei ollut, myös ratatalkoista 

ilmoitettiin jäsenkirjeillä. 
On se toista tänään.

Kerhoiltoja pidettiin kolme: 
18.1. ”Kesän 1978 kilpailut ja niiden jär-
jestäminen” Juha Keinänen.
10.2. ”Vinttikoirat tuomarin näkökannal-
ta” Pirkko Konttinen.
12.4. ”Myös vinttikoiria voidaan koulut-
taa” Hannele ja Jorma Pörsti.

Joulukuussa pikkujoulu Paukunharjun 
majalla, juonsi näyttelijä Leo Lastumäki.

Ansioituneiden touhutuopin saivat 
Letti ja Pekka Tunkkari.

Juoksuharrastuspalkinto, juoksutuoppi 
whippet Pähkinä (Laiokset)

Näyttelyharrastuspalkinto, Näytte-
lytuoppi saluki Kirman Esfand (Antero 
Järvinen)

Läpivuotista puuhaa
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Edellisvuosien tapaan pidettiin tal-
visin kerran kuussa kerhoiltoja ja 
kesällä harjoituksia tiistai- ja torstai-
iltoina.

Keväällä aloitettiin toinen radan 
korjaus. Ykkös- ja kolmoskaarteis-
ta revittiin sisäaita ylös ja laitettiin 
takaisin loivemmalle kaarresäteelle. 
Kun matka lyheni, piti siirtää lähtö-
koppia.

Kannettiin 400 metriä kiskoa 
alaparkista radalle. Pekka hitsasi ne 
sisäaidan päälle.

Kiskoon tuli kelkka, jota liikutel-
tiin päättymättömän vaijerin avulla. 
Kaksi vetokonetta olivat suorilla. 
Systeemi ei heti lähtenyt toimimaan, kos-
ka vaijerin kiinnitystä kelkkaan ei saatu 
onnistumaan.

Luhtilaukkaajat pääsi mukaan Hyvin-
kään kaikkien rotujen näyttelyiden järjes-
telyihin, ja samalla myös tulonjakoon.

Toimisto Örnin asuntovau-
nussa. Toimistotätinä Kaisa-
Leena Tunkkari.

J u h a 
K e i -
nänen 
a v a a 
v e r ä -
jän.
( H a r -
m i t t a -
van ra-
keinen 
kuva.)
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Tammikuun kerhiilta 11.1.
Kerhoiltamme alkavat jälleen KOP:n kerhohuo-
neella 18.1. klo 19.
Illan aihe: Kesän 1978 kilpailut ja niiden järjestä-
minen. Aiheesta alustaa Juha Keinänen.
Katsellaan diakuvia. Ensimmäiset kehätoimitsi-
jakurssin toimitsijakortit ovat saapuneet.
Kahvit omakustannushintaan.

Esimerkkejä jäsentiedotteista Helmikuun kerhoilta 15.2. Vinttikoirien ulkomuo-
totuomari Pirkko Konttinen kertoo vinttikoi-
rista tuomarien näkökannalta. Miettikää kysy-
myksiä, nyt on mahdollisuus saada vastaukset 
”suorana lähetyksenä”.
Huhtikuun kerhoilta 19.4. Hannele ja Jorma 
Pörsti Hyvinkään seudun kennelkerhosta tu-
levat esitelmöimään koirien tottelevaisuuskou-
lutuksesta. Myös vinttikoiria voidaan kouluttaa 
lannistamatta niiden juoksutahtoa.

Ote hallituksen ko-
kouksen pöytäkirjasta 
14.6.1978:

”Hallitus päätti, 
että toimistona käy-
tetään Pentti Örnin 
asuntovaunua ja to-
tossa Pertti Pääläisen 
telttaa.

Kauden kolmeen 
viimeiseen kilpai-
luun on lupautunut 
eläinlääkäriksi Merja 
Hilppö (nyk. Helle-
mann). Merjan en-
sipesti LL:n kisojen 
rataeläinlääkärinä ta-
pahtui 1.7.1978.

Luhtilaukkaajien kaksi voimahahmoa Pertti Pääläinen 
(vas.) puheenjohtaja 1975-77 ja nykyinen puheen-
johtaja Antero Järvinen. Kuva: Hyvinkään Sanomista

LL:n puheenjohtaja Antero Järvistä haas-
tateltiin Riihimäen Sanomiin. 

Hän kertoi haastattelussa, että ”yleisön 
kiinnostus vinttikoirakilpailuja kohtaan 
on nousussa. 1977 Suomessa järjestettiin 
27 kilpailut. Vuonna 1978 on jo ollut 40 
kilpailua”.

Erittäin tavoitteellista työtä on ollut ra-
dan rakentaminen sekä sen ylläpito ja pa-
rantelu.

Toiminta on näyttänyt, että huumori ja 
hauskanpito eivät sulje pois tavoitteellista 
laatutyötä.

Luonnolisesti myös vuoden 1978 lo-
pussa juhlittiin yhdessä.

”Pidetään hauskaa 
keskenämme!”



LL 1970 -1979
�0

Sähkökaapelit ja veto-
moottorien alustat kai-
vettiin keväällä ylös.

Pekka Tunkkari ra-
kensi talvella uudet 
moottorialustat ja suu-
ret vetopyörät. Moot-
torit siirrettiin kaartei-
siin kumpaakin päähän 
rataa pystyyn. Tarvit-
tiin myös leveämmät 
trissat.

Jatkuva vetolaite 
valmistui helmikuus-
sa, eikä viehettä enää 
tarvinnut palauttaa. 
Se systeemi toimi 37 
vuotta.

L uh t i l aukkaa j a t 
pääsivät mukaan  Hy-
vinkäällä 5.8.1979 pi-
detyn koiranäyttelyn 
järjestelyihin yhdessä 
Hyvinkään Seudun 
Kennelkerhon kanssa.

Ur h e i l u k e n t ä l l ä 
järjestetty kaikkien 
rotujen koiranäyttely 
oli HSKK:n 30-vuo-
tisnäyttely. Luhtilauk-
kaajat sai puolet tuo-
tosta, puhdasta tuloa 
7631 mk.

Mainostelevisio järjesti 16.8. yhteistyö-
kumppaneilleen kesäpäivän Hyvinkään 
radalla.

LL järjesti näytösluonteisia kilpailu-
lähtöjä sekä totoa. Yleisöä oli noin 1000 
henkeä. MTV-juoksut esitettiin tv2:ssa 
29.8.1979 klo 19.10.

Vieheenpalautus jäi historiaan 1979

Kun Luhtilaukkaajat näyttelyjärjestelyihin mukaan 
pääsivät.

Pahin onnettomuus tapahtui radalla 
harjoituksissa. Eräs mies meni etsimään 
koiransa kuonokoppaa. Vieheenvetäjä ei 
huomannut ja viehe lähti liikkeelle. Mies 
hyppäsi hätäpäissään kiskon ja vaijerin 
väliin...

Onneksi kelkka murskasi vain polven. 



LL 1970 -1979
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Ensimmäisen näyttelyn 
tuotto meni Luhtilauk-
kaajilta korvauksiin. 

Sen tapauksen jälkeen 
kerholla on ollut vastuu-
vakuutus ja kaarteisiin ra-
kennettiin suoja-aidat.

Gösta Granström toi 
suoja-aitaverkot Helsin-
gistä autonsa takaosassa, 
siellä verkot matkustivat 
sulassa sovussa hänen 
koiriensa kanssa.
Vuoden 1979 toiminta 
alkoi kerhoilloilla.
Ensimmäinen kerhoil-
ta 17.1. Katsottiin filmi 
vuoden 1978 SM-juok-
suista ja lisäksi diakuvia 
juoksukoirista. Kuvia ke-
huttiin erittäin selviksi, 
jolloin niistä voi seurata 
koirien juoksutyyliä alku-
metreistä asti.

Toinen kerhoilta 21.2. 
Juha Keinänen kertoi koi-
ran juoksuvalmennukses-
ta, lenkkeilystä, ruokin-
nasta jne. Sitten keskus-
teltiin aiheesta. Kerholai-
sille koirineen oli avattu latu Kytäjälle.

Kolmas kerhoilta 21.3. Juha Ollila 
kertoi esimerkkejä tilastollisten menetel-
mien käytöstä jalostuksen apuna (säkä-
korkeuden seuranta).

Syksyn kerhoillat alkoivat 15.10.
Puheenjohtajana toimi Antero Järvi-

nen. Tilikauden 1979 voitto 8564,77 mk.
Pienestä, viiden - kuuden ihmisen pe-

rustamasta seurasta oli oman radan myötä 

Pellervossa vuonna 1979 Arvo Laitisen kirjoittama 
ja kuvaama juttu vinttikoiraharrastuksesta.

kasvanut 10 vuodessa 70-jäseninen vilk-
kaasti toimiva yhdistys.

Tulevaisuus näytti lupaavalta, myös 
työntäyteiseltä.

Koosteen lähteet: LL:n arkistokansio 
1970-1979, Pentti Örnin lyhyt historiikki, 
tiedot ja arkistolinkki Pentti Örniltä, ker-
hon  juhlalehdet “20 vauhdin vuotta” ja 
“40 toiminnan vuotta”.
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Taitaa olla Juha Keinänen lähettämässä täyden afgaanilähdön matkaan. 
Nuorten Pellervokin noteerasi vinttikoirakisat.
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Mirja Piranta LL:n 40-vuotisjuhlalehdessä v. 2010.
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Värillinen A4-kokoinen 
kilpailuesite 1978. Teki 
Raija Pääläinen. Toi-
nen vasemmalta Pertti 
Pääläinen koirineen.

1978


